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توقعبیجا
آیت الله حسینی بوشهری گفت : راه موفقیت رقبای خودمان در تبلیغ را باید 
مورد توجه قرار دهیم، اگر راهی رفته اند که موفق شده اند، باید در چارچوب شریعت 
استفاده کنند. او اضافه کرد: همانطور که ما از مردم می خواهیم کم توقع باشند، از 
مبلغان نیز می خواهیم از مردم توقعات زیاد نداشته باشند. رئیس جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم یادآور شد: ما از مردم انتظار داریم که درخواست ها و توقعات بی 
جا از انقلاب نداشته باشند و خود را با وضعیت فعلی و تلاش مسئولان سازگار و 
هماهنگ کنند. او ادامه داد: کسی که دلداده به اهلبیت)ع( است، دلداده خداوند نیز 
هست؛ کسی که در عزای حسین بن علی)ع( شرکت می کند، گناهانش بخشیده 
می شود. آیت الله حسینی بوشهری خاطرنشان کرد: روحیات انسان ها اینگونه نیست 
که همیشه دنبال منطق باشد، منطق صرف پاسخگوی نیازهای انسان ها نیست و 
عشق و احساس و بعد عاطفی هم برای انسان ها ضرورت دارد لذا در جریان عزای 

امام حسین)ع( بعد عاطفه و شور هم باید وجود داشته باشد.

اخبار ویژه ...

تخلفاترئیسجمهوری

اگربهشهرداریرفتی

کجابودند؟

نظرترقی

روحانیازرسایی

کنایهبیغش

حســن نوروزی، نماینده رباط کریم در مجلس و عضو کمیسیون قضایی گفت: 
توسعه بازارهای دریایی، توسعه حمل نقل ریلی به ویژه کریدور شمال و جنوب 
که اگر به درستی تاسیس شود همه آنچه که به دنبال جذب سرمایه گذار خارجی 
می خواهیم را بدون استقراض داشته باشیم به دست میآوریم و این از دیگر مواردی 
اســت که دولت باید مورد توجه قرار دهد. وی تصریح کرد: سامانه جامع گمرک 
که باید در اختیار وزارت دادگســتری، اقتصاد و کشاورزی، صمت باشد نه دست 
عده  ای خاص؛ به این موضوع توجه نشده است که ما سالانه بین ۲۰ تا ۲۵ میلیارد 
دلار قاچاق داریم. نماینده مجلس یازدهم با بیان اینکه باید کسب جایگاه برتر منطقه 
در بستر شبکه ملی اطلاعات را به دست بیاوریم به رای نمایندگان به طرح صیانت از 
فضای مجازی اشاره کرد و گفت: این موضوع در راستای برنامه ششم توسعه بوده 
و به همین دلیل به آن رای داده شد. وی در پایان خطاب به رئیس قوه قضائیه تاکید 
داشت: از آقای اژه ای خواهش می کنم به تخلفات رئیس جمهور رسیدگی کند؛ چرا 

که نمایندگان نیز به آن رای داده اند.

علیرضا زاکانی در رشته توییتی نوشت: شرمنده مردم قم هستم اما نگاهم حضور 
در میدانی دیگر در جبهه دفاع مقدس است. در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ 
بــه علــت نیاز و برای دفاع از انقلاب به صحنه آمدم. با وجود علاقه قلبی و ارتباط 
نزدیک با آیت الله رئیسی و اعضای شورای شهر،هیچگاه سخن از مسئولیت جدید 
بر زبان نیاوردم و اقدامی نکردم. برخی از اعضای محترم شورای شهر تهران پذیرش 
مسوولیت شهرداری تهران را ابتدا در جمع خود و سپس با بنده مطرح کردند که پس 
از بررسی موضوع و به دلیل ضرورت تحول ساختاری، فرهنگی - اجتماعی و زنده 
کردن روح شهر و نزدیکی به متن مردم، پذیرفتم برنامه ارائه دهم. چون ایجاد تحول 
در تهران بدون کمک سران قوا میسر نیست، به دیدارشان رفتم تا پیشنهاد دوستان 
را مطرح کرده و از آنها مشورت و یاری بگیرم. در دیدار آقای قالیباف، ایشان گفت 
وزارت رفاه، وزارت بهداشــت و دفتر رییس جمهور برای شما مطرح است، بنده 
گفتم برای آنها افراد بهتری وجود دارد و تحول شهرداری ارجح است. به دیدار آقای 
رییسی رفتم. ایشان گفت تاسه روز قبل تصمیم داشتم از شما در چند جای دولت 
استفاده کنم و با رهبری هم صحبت کردم و تعاریفی نقل کردند]که لایقش نیستم[ 
بعد ایشان گفتند از وقتی شنیدم در شورای شهر برای شهرداری مطرح هستید به 
نظرم مهم آمد و کار بزرگی است. آقای رییسی گفتند اگر رفتید حتما کمک میکنم و 

در جلسات دولت هم می آیید.

نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس شورای اسلامی گفت: ۲۵ نماینده مجلس در 
روز تحلیف رییس جمهوری غایب مجلس بودند و باید مشخص شود این آقایان در 
این مراسم مهم کجا بودند.»سید غنی نظری خانقاه« در جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی و در تذکری گفت: در مراسم تحلیف رییس جمهوری که روز ۱۴ مردادماه 
برگزار شــد، ۲۵ نماینده مجلس غایب بودند. مگر مهمتر از این روز، روز دیگری 
هست که آقایان در مراسم تحلیف غیبت داشتند.نماینده مردم خلخال و کوثر افزود: 
بیشتر این نمایندگان مدعی انقلابی گری هستند ولی برخی از این آقایان را در طول 
یک سال گذشته چهار بار هم ندیدم. از طرفی با یکی از این نمایندگان که مسوولیت 
کلیدی هم در مجلس دارند کاری داشتم ولی سرانجام موفق به دیدن ایشان نشدم.

وی ادامه داد: به »محسن دهنوی« عضو هیات رییسه مجلس اعلام کردم که ایشان 
در مجلس حضور ندارند چرا اسم وی را به عنوان غایب اعلام نمی کنید که گفت 

ایشان از رییس مجلس مجوز دارد.

فعال سیاسی اصولگرا درباره برخی موضوعات مربوط به دولت سیزدهم توضیح 
داد.حمیدرضا ترقی عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی با اشاره به برگزاری 
مراسم تحلیف رئیس جمهور در مجلس شورای اسلامی گفت: حضور کشورها 
یک حضور کم سابقه از نظر جمعیت و تنوع بود که نشان دهنده اهمیت تحولات 
ایران برای کشورهای آسیایی، اروپایی و آمریکای لاتین و محور مقاومت بود.او ادامه 
داد: پیام این حضور این بود که تحولات ایران تاثیرات قابل توجهی بر معادلات بین 
المللی و معادلات سیاسی آسیا و سطح جهان دارد، معتقدم که اهمیت این تغییر در 
جمهوری اسلامی برای جهان یک موضوع بسیار مهم بوده است.ترقی درباره چهره 
کلی دولت سیزدهم هم بیان کرد: همانگونه که مقام معظم رهبری توصیه کردند و 
خود سید ابراهیم رئیسی هم بر این مهم تاکید داشت این دولت مظهر وفاق و مردمی 

خواهد بود و این ویژگی ها بسیار پررنگ خواهد بود. 

حمید رسایی با اشاره به شکایت رئیس جمهور سابق از وی گفت: ۱۸ مرداد، ۱۴۰۰ 
همزمان با ایام روز خبرنگار، چهارمین  دادگاه جرم سیاسی به صورت علنی و با حضور 
هیأت منصفه در دادگاه ویژه روحانیت برگزار می شود.حجّت الاسلام حمید رسایی 
نماینده مردم تهران در مجلس نهم در صفحات مجازی خود با اشــاره به شــکایت 
حجّت الاسلام حسن روحانی، رئیس جمهور سابق از وی، نوشت: در آستانه انتخابات 
مجلس، روحانی در توییتی با هشتک  انتخابات تشریفاتی، نظرش را درباره انتخابات 
گفت! من هم در توییتی، نظرم را گفتم.حالا او شکایت کرده و ۱۸ مرداد، ۱۴۰۰ همزمان 
با ایام روز خبرنگار، چهارمین  دادگاه جرم سیاسی به صورت علنی و با حضور هیأت 
منصفه در دادگاه ویژه روحانیت برگزار می شود. روحانی با تیم وکلا و من شخصا 
برای دفاع مستند از خودم آمادگی کامل دارم. مخاطب توییت من مثل روحانی، شورای 
نگهبان اســت، بدون اشــاره به نام یا سِمَت کسی، اینکه چرا به وی برخورده، جای 
سئوال است؟!جلسه اول دادگاه برگزار و من به صلاحیت آن اعتراض کردم و خواستار 
برگزاری دادگاه مطابق جرم سیاسی شدم. قاضی نپذیرفت و بدون ورود در جزییات، 

به تجدیدنظر رفت. آنها استدلالم را پذیرفته و دادگاه جرم سیاسی شد.

نماینده مردم شازند در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: اخیراً در فضای مجازی و 
رسانه ها مطالبی منعکس می شود درباره حضور تعدادی از نمایندگان در دولت، شهرداری 
و یا سایر مسئولیت ها و با توجه به اینکه مقام معظم رهبری بیاناتی نقل به مضمون در 
مورد اهمیت وظیفه نمایندگی و اینکه نباید مجلس را پله ترقی کرد، داشتند، شاید بد نباشد 
فایل سخنان رهبری پخش شود تا اشتیاق بعضی آقایان به پست کم شود.محمود احمدی 
بیغش در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در اخطاری ناظر بر اصل ۸۴ قانون اساسی 
گفت: نباید مجلس را پله ترقی کرد و رهبر معظم انقلاب نیز در دیدار با نمایندگان مجلس 
در بیاناتی نقل به مضمون به این نکته تاکید داشتند.وی افزود:استان قم کلاً 3 نماینده دارد 
و اگر یک نماینده آن به شهرداری و یکی دیگر به دولت برود، تنها یک نماینده باقی می 
ماند و در آن صورت تکلیف اعتماد مردم و مرجعیت و حمایت های آنان چه می شود؟

رئیسی در جلسه هیئت دولت:

مسئولان بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
در ایام محرم توجه داشته باشند

ســیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهور، در جلسه هیئت 
دولت با اشاره به فرارسیدن ماه محرم گفت: عزاداری های 
مــاه محرم با فرهنگ دینی و ملی مردم عجین شــده و 
علاقه عمیق مردم کشــورمان به امام حسین )ع( و یاران 
شــهیدش از جلوه های بســیار زیبای ارادت ایرانیان به 

خاندان عصمت و طهارت )ع( است.
وی با بیان اینکه انس زنان و مردان ایرانی با عزاداری های 
ایام محرم روحیه خودباوری و ایثار را در کشور تقویت 
کرده و به پیشــرفت حل و فصل مســائل کشور کمک 
می کنــد، افــزود: اگرچه ذکر مناقب اهــل بیت )ع( در 
ایــام محرم برکات زیادی دارد، اما با توجه به شــرایط 
سخت کرونایی کشور، رعایت حداکثری پروتکل های 
بهداشــتی از ضرورت هایی است که عاشقان اهل بیت 

)ع( و مسئولان هیئت های عزاداری باید به آن توجه ویژه 
داشته باشند.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه حفظ جانِ مردم، اولویت 
اول اســت، اظهار داشــت: متولیان ورزشگاه ها و اماکن 
غیرمســقف، با هیئت های عزاداری نهایت همکاری و 
همراهی را داشته باشند تا بتوانیم هم به عزاداری های محرم 
بپردازیم و هم اصول بهداشتی را به طور کامل رعایت کنیم 

تا کشور از این شرایط سخت به سلامت عبور کند.
رئیســی در ادامه سخنانش با تأکید بر اینکه باید مراقبت 
کنیم در فصل جابجایی دولت در اثر ایجاد وقفه در کارها 
و یا به تأخیــر افتادن تصمیمات ضروری هیچ حقی از 
مردم و حکومت ضایع نشــود، تصریح کرد: ضرورت 
دارد نهایت دقت به عمل آید تا در مقطع جابجایی دولت 

هیچ اقدامی به ویژه نظارت بر بازار و تأمین نیازمندی های 
مردم با سستی مواجه نشود.

وی در بخش دیگری از سخنانش با گرامیداشت یاد شهید 
صارمی و تبریک روز خبرنگار خاطرنشان کرد: خبرنگاران 
پل ارتباطی دولت و مردم هستند که دغدغه های مردم را 
به مسئولین و دیدگاه مسئولان را به مردم منتقل می کنند و 
صمیمانه از تلاش همه اصحاب رسانه که صادقانه اخبار 

را به مردم می رسانند، تشکر می کنم.
رئیس جمهور ادامه داد: حمایت های حقوقی و قضائی از 
اصحاب رسانه یکی از ضروریاتی است که نباید در لفظ و 
سخن باقی بماند. لذا از وزیر دادگستری و دیگر مسئولین 
مربوطه می خواهم اگر شــکایتی از جانب شــخصیت 
حقوقی دولت علیه خبرنگاری مطرح اســت، چنانچه 
شکایت شخصی و احتمال تضییع حقوق بیت المال در 

آن مطرح نباشد، همه این شکایات بخشیده شود.
رئیســی همچنین در واکنش به اظهارات رئیس سازمان 
برنامه و بودجه، به موضوع بودجه ریزی عملیاتی اشاره 
کرد و گفت: بودجه ریــزی عملیاتی یکی از آرزوهای 
ســالیان دور کشور اســت. قاعده صحیح بودجه ریزی 
نیز این است که بودجه نه براساس چانه زنی و براساس 
افزایش های از قبل تعیین شده، بلکه مطابق با فعالیت های 
عملیاتی و میزان تحقق اهداف و پروژه ها تخصیص یابد.

وی تأکید کرد: نکته مهم در بودجه ریزی عملیاتی قابلیت 
رصد و نظارت هزینه کرد بودجه اســت و امیدواریم با 
اقداماتی که در دولت گذشــته در این زمینه آغاز شده، 
بتوانیم این هدف را محقق کنیم که بسیار در شفاف شدن 
بودجه، صرفه جویی و کاهش هزینه تمام شده پروژه ها 

مؤثر خواهد بود.

    سرویس سیاسی -   رئیس جمهور گفت: ضرورت دارد نهایت دقت به عمل آید تا در مقطع جابجایی دولت هیچ اقدامی به ویژه نظارت 
بر بازار و تأمین نیازمندی های مردم با سستی مواجه نشود.

 سید مصطفی میرسلیم:

از تخلفات  دولت روحانی  
نمی گذریم  

ســرویس سیاسی-عضو کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی گفت: ما 
پرونده ای از ترک فعل های دولت روحانی تشکیل خواهیم داد چراکه نمی توان به 

راحتی از تخلفاتی که در دولت سابق انجام شد، گذشت.
سید مصطفی میرسلیم درباره عملکرد دولت روحانی به ویژه در زمینه اقتصادی، 
اظهار داشت: ما تمام تخلفات و اشکالاتی را که در کار دولت سابق وجود داشت، 

برای ملت روشن خواهیم کرد.
با تاکید بر اینکه ما پرونده ای از ترک فعل های دولت روحانی تشکیل خواهیم داد، 
تصریح کرد: نمی توان به راحتی از تخلفاتی که در دولت سابق انجام شد، گذشت 

و اقدامات خلاف قانون آنان را نادیده گرفت.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی درباره الزماتی که باید در تعیین 
اعضای کابینه دولت سیزدهم مورد توجه قرار گیرد، گفت: دولت باید هماهنگ 
باشد و تشکیل تیم اقتصادی منسجم می تواند بسیاری از مشکلات را از بین ببرد.

میرســلیم تاکید کرد: البته شــخص رئیس جمهور به خوبی درباره این موضوع 
حساسیت دارد و تا جایی که بنده اطلاع دارم، در تعیین اعضای کابینه هم به خوبی 

دقت شده است تا هماهنگی بین اعضای دولت برقرار باشد.

نماینده مجلس: 

طرح صیانت از حقوق کاربران فضای 
مجازی نیاز به بازنگری اساسی دارد

سرویس سیاسی- عضو کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی با تاکید بر لزوم 
ارائه تفسیر درست از عبارت صیانت گفت: معتقدم معایب طرح فعلی صیانت از 
حقوق کاربران فضای مجازی برای آحاد جامعه بسیار بالاست و این طرح نیاز به 

بازنگری اساسی و تغییرات بنیادین دارد. 
»عبدالناصر درخشان« نماینده مردم ایرانشهر با اشاره به بررسی طرح صیانت از 
حقوق کاربران فضای مجازی در مجلس شورای اسلامی گفت: صیانت از حقوق 
ملت شــریف ایران وظیفه تمام ارکان نظام اســت، اما ما باید تفسیری درست از 

صیانت که مورد پذیرش و اتفاق حداکثری مردم است، داشته باشیم.
نماینده مردم ایرانشــهر در مجلس با یادآوری شعار مبارزه با فساد و پرداختن به 
وضعیت معیشــتی و اقتصادی  از سوی نمایندگان مجلس یازدههم گفت: سال 
اول مجلس مصادف با سال آخر دولتی بود که با کسری بودجه بسیار مواجه بود 
و به دلیل تحریم های ظالمانه مجلس و دولت عملا دســتاوردی در زمینه بهبود 
معیشت مردم نداشته اند.امروز هم قبل از ارائه چنین طرح هایی  بهتر است  دولت 
سیزدهم و مجلس یازدهم به مشکلات اقتصادی کشور و گرفتاری های معیشتی 

مردم توجه کنند.
این نماینده مجلس با بیان اینکه به عنوان خادم ملت قدرشناس ایران بابت تمام 
کم کاری ها عذرخواهی می کنم، گفت: تمام تلاش مجموعه مجلس این است که 
بتوانیم با ایجاد تعامل با سایر قوا شرایط  معیشتی فعلی را در جهت مثبت تغییر دهیم.

 عضو کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: مبارزه با فساد و 
بهبود شرایط اقتصادی کشور بدون تعامل قوا محقق نمی شود.

نماینده مردم ایرانشهر با بیان اینکه طرح صیانت از حقوق کابران فضای مجازی نیاز 
به چکش کاری بیشتری دارد، گفت: در شرایط بحران اقتصادی نباید امنیت روانی 

مردم را به مخاطره انداخت.
وی ادامه داد: بسیاری از مشاغل به ویژه مشاغل خانگی و کوچک در بستر فعلی 
اینترنت رونق گرفته اند. فقط کافی است به صورت آزمایشی یک هفته این طرح 
با همین کیفت اجرا شــود. بعد مشــخص می شود که دولت سیزدهم چگونه با 

چالش های سهمگین آن روبرو خواهد شد.
درخشان تاکید کرد: چنین طرح هایی نیاز به کار کارشناسی جدی دارد و باید سود 

و زیان آن با حوصله مورد مطالعه قرار گیرد.
مجلس شــورای اسلامی هفته گذشته با بررسی طرح صیانت از حقوق کاربران 
فضای مجازی در کمیسیون فرهنگی با استناد به اصل ۸۵ قانون اساسی موافقت 
کرد.  امروز جمعی از نمایندگان در نامه ای به محمد باقر قالیباف رییس مجلس 

خواستار لغو بررسی این طرح بر اسسا اصل ۸۵ شدند.

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

ایران به دنبال روابط احترام آمیز
 با همه کشورهاست

سرویس سیاسی-  نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
بیان اینکه ایران در پی ایجاد رابطه احترام آمیز با همه کشورهاست، گفت: کشورهای 
غربی تصور نکنند با فشار و تهدید می توانند ایران را وادار به عملی کنند.منافع ملی 
بر هر چیزی اولویت دارد و ایران در شرایط زور و فشار تصمیم گیری نخواهد کرد. 
»عباس مقتدایی خوراسگانی« درباره  آینده مذاکرات وین برای احیای برجام گفت: 
واقعیت این است که پس از امضای برجام این  آمریکایی ها بودند که به مرور زمان 

پیمان شکنی کردند و اروپایی ها هم به تعهدات خود عمل نکردند.
نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس افزود: جمهوری 
اسلامی ایران از ابتدای برجام تاکنون به تعهدات خود عمل کرد و همکاری بسیار 
مناسبی با آژانس بین المللی انرژی اتمی داشته است که گزارش های متعدد آژانس 
موید این موضوع اســت. نماینده مردم اصفهان در مجلس با اشاره به فشارهای 
غرب بر ایران در ماجرای توافق هسته ای گفت: این فشار به جهت نگرانی آنها از 
مصمم بودن ملت ایران برای پافشاری بر منافع ملی است کما اینکه مجلس قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت ایران را تصویب کرد که 
جزو اصول منطقی جمهوری اسلامی ایران است.  وی ادامه داد: اینکه که غربی ها 
احساس  کنند با انواع فشار و تهدیدها می توانند ایران را وادار به عملی کنند،  کاملا 
در اشتباه هستند. همانطور که در سال های گذشته نیز جمهوری اسلامی ایران بر 
مواضع اصولی خود استوار بود و این آمریکایی ها هستند که در نهایت باید تکلیف 

خود را با خودشان روشن کنند.

حاجی دلیگانی  عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی:

جلسه رأی اعتماد به وزرای پیشنهادی ۳۰ مرداد 
برگزار می شود

سرویس سیاسی-    عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی از برگزاری جلسه رأی اعتماد به وزاری پیشنهادی 

رئیس جمهور، در روز 3۰ مرداد خبر داد.
حسینعلی حاجی دلیگانی عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی با اشــاره به جلسه عصر امروز این هیئت، اظهار 
داشت: اگر فردا و یا سه شنبه، نامه معرفی وزرای پیشنهادی 
دولت سیزدهم به مجلس ارائه شود، این نامه در جلسه علنی 

روز سه شنبه مجلس اعلام وصول خواهد شد.
وی بیان کرد: به محض اینکه لیســت وزرای پیشنهادی 
دولت به مجلس شورای اسلامی ارائه شود، کمیسیون های 
تخصصی مجلس هم بررسی برنامه های آنان را در دستور 

کار خود قرار می دهند.
عضو هیئت رئیســه مجلس با اشــاره به اینکه بررسی 
برنامه هــای وزرای پیشــنهادی دولت یــک هفته در 
کمیسیون های تخصصی مجلس طول می کشد، گفت: 
بررســی صلاحیت وزرای پیشنهادی و انطباق مدارک، 
سوابق و برنامه های آنان با اسناد بالادستی، از جمله قانون 
اساسی و سیاست های کلی ابلاغی مقام معظم رهبری از 
جمله اقداماتی اســت که در کمیسیون های مجلس در 
دســتور کار نمایندگان قرار می گیرد و در نهایت گزارش 
بررسی های آنان به هیئت رئیسه مجلس ارائه خواهد شد.

حاجی دلیگانی ادامه داد: بر این اساس، اگر سه شنبه، لیست 
وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم در جلسه علنی مجلس 
اعلام وصول شود، نمایندگان مجلس از عصر روز سه شنبه 
بررسی برنامه های وزرای پیشنهادی را در کمیسیون ها آغاز 
می کنند و مجلس نیز در روز چهارشنبه، جلسه علنی نخواهد 

داشت.
عضو هیئت رئیسه مجلس بیان کرد: بنابراین، روز شنبه، 3۰ 
مرداد ماه بررسی صلاحیت و برنامه های وزرای پیشنهادی 
دولت در جلســه علنی مجلس در دو یا سه شیفت، آغاز 

خواهد شد.

محمد هاشمی رفسنجانی : 

دولت سیزدهم به دنبال تنش زدایی در روابط بین الملل باشد

ســرویس سیاسی-    عضو سابق مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام بــا بیان اینکه 
مهمترین اولویت دولت سیزدهم مشکلات 
اقتصادی اســت، اظهار کرد: اگر مدیریت 
اقتصادی و برنامه درستی وجود داشته باشد 
باید همانطور که آقای رئیســی وعده داده 
بود شاهد ایجاد اشتغال، ساخت مسکن و 

افزایش ارزش پول ملی باشیم. 
محمد هاشمی در پاسخ به پرسشی درباره 
ویژگی های کابینه دولت سیزدهم، اظهار 
کرد: ترکیب کابینه بستگی به این دارد که 
آن شعارهایی که در دوران انتخابات طرح 
می شــد و مدعی تشکیل دولتی مردمی و 
خدمتگذاری به مردم بود تا چند اندازه محقق 
شود و آقای رئیسی در تعیین اعضای کابینه 
خود چقدر به غیرجناحی بودن و توجه به 

تخصص افراد پایبندی داشته باشد.
وی یادآور شد: اصل مهمی که همواره در 

آســتانه آغاز کار دولت ها مطرح می شود 
این اســت که مبنای انتخــاب افراد باید 
شایسته ســالاری باشــد و در تعیین وزرا 

جناحی عمل نشود.
هاشــمی رفسنجانی با اشــاره به سخنان 
رئیس جمهوری سیزدهم  در زمان انتخابات 
و تحلیف، تصریح کرد: اگر به آن حرف ها 
به درستی عمل شود، مبنای انتخاب اعضای 
کابینه باید شایسته  سالاری باشد و این یعنی 
از همه نیروهای توانمند جناح های مختلف 
سیاســی و نیز متخصصانی که ســابقه 
دانشگاهی دارند و در کار خود کارشناس 

هستند، استفاده شود.
عضو ســابق مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با اشــاره به مهمتریــن چالش های 
پیش روی دولت ســیزدهم، گفت: یکی 
از مهمترین چالش ها اقتصاد اســت که بر 
سایر موارد اولویت دارد. تورم، نقدینگی و 

بیکاری در جامعه بالا است و اگر مدیریت 
اقتصادی و برنامه درســتی برای آن وجود 
داشته باشد باید همانطور که آقای رئیسی 
در شعارهای انتخاباتی خود وعده داده بود، 
ایجاد اشتغال کند، مسکن بسازد و ارزش 
پول ملی را بالا بــرد که امیدواریم دولت 

سیزدهم به این موارد پایبند باشد.
وی تأکید کــرد: دومیــن چالش دولت 
سیزدهم در روابط بین الملل است که از بعد 
از پیروزی انقلاب، در برخی موارد روابطی 
نامناسب و خدشه دار بوده است، از جمله 
در مــورد آمریکا که همواره تلاش کرده تا 
از موضع قدرت و زور خواسته های خود 
را تحمیل کنند و ما نیز در پاسخ، مقاومت 

کرده ایم.
هاشمی رفسنجانی با یادآوری تحریم های 
دوره ریاست جمهوری دونالد ترامپ علیه 
ایران، گفت: ترامپ هم زیان های زیادی با 
تحریم های بی سابقه و خروج از برجام به 
کشــور ما وارد کرد، هرچند که برخی در 
داخل می گفتند که این ها کاغذپاره است و 
تاثیــری ندارد، اما می دانیم که تأثیر خود را 

گذاشته است.
وی بــا تاکید بر اینکه یکی از اولویت های 
دولــت ســیزدهم باید حل مشــکلات 
بین المللی باشد، اظهار کرد: ما تجربه جنگ 
هشت ساله را داریم که اکثر کشورهای دنیا 
و حتی همسایه در آن طرفدار صدام بودند 
اما بعد از آن که جنگ تمام شــد، سیاست 
تنش زدایــی در دولت مرحوم هاشــمی 
رفسنجانی مورد توجه قرار گرفت که موفق 

بود و حتی برخی کشورهای همسایه که در 
جنگ، طرفدار صدام بودند با ایران رابطه 

اقتصادی برقرار کردند.
عضو سابق مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با تاکید بر اینکه آن تجربه در برابر ماست و 
باید به آن توجه کنیم، اظهار کرد: امیدوارم 
با تنش زدایی و به سمت روابط بین المللی 
همــراه با احترام متقابل و حفظ منافع ملی 
حرکت کنیم، چــرا که در صورت تحقق 
رونق تولید ملی ما بیشــتر از پیش به بازار 
مصرف بین المللی، از جمله کشــورهای 
همســایه نیاز داریم و توان بازار داخل هم 
به این اندازه نیســت که همه تولیدات را 

خریداری کند.
هاشمی رفسنجانی با اشاره به سایر مسائلی 
که در دولت سیزدهم باید مورد توجه قرار 
گیرد، اظهار کرد: همچنین مسائل اجتماعی 
مثل اعتیاد، طلاق و فروپاشی خانواده ها را 
هم شاهدیم که ریشه آنها نیز اقتصادی است 
و اگر وضعیت اقتصادیشــان خانواده ها 
مناســب بود به درون چنین مشــکلاتی 

نمی افتادند.
وی در پایان با اشــاره به برخی تنش ها در 
مرزهای آبی ایران در روزهای اخیر، اظهار 
کرد: آثار این بی ثباتی ها و ناامنی ها منجر به 
تغییرات در اوضاع اقتصادی و اجتماعی و 
سیاســی ما هم می شود. مردم ما به آرامش 
نیاز دارند و از طریق رسیدن به شرایط آرام 
و بدون تنش است که می توان به مشکلات 
کشــور فکر و برای حل آنها چاره اندیشی 

کرد.


